
               
                       PROTOKÓŁ – Nr XI/2011        
      
 

                                            z obrad XI/2011 sesji Rady Gminy Sulęczyno  
                     VI kadencji, które odbyły się w dniu 29 grudnia 2011 roku  
                               w lokalu sali posiedzeń Urzędu Gminy Sulęczyno  
                                       i trwały od godziny 1004  do godziny 1255 

 
                           --------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 

ZAŁĄCZNIKI: 
 
  1.Lista obecności radnych Rady Gminy Sulęczyno oraz gości na XI sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia  
     2011 roku ( od str.1 do str.3 ). 
 
  2.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych na X sesji VI kadencji Rady Gminy  
     Sulęczyno w dniu 25 listopada 2011 roku. 
 
  3.Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno – umowy zawarte od dnia 25 listopada 2011 roku. 
 
  4.UCHWAŁA Nr XI/86/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2011 roku w sprawie określenia  
     wzorów formularzy informacji i deklaracji na podatek rolny, podatek leśny i podatek od nieruchomości. 
 
  5.UCHWAŁA Nr XI/87/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2011 roku w sprawie zamiany  
     gruntów położonych w Sulęczynie. 
 
  6.UCHWAŁA Nr XI/88/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2011 roku zmieniająca uchwałę w  
     sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulęczyno na lata 2011 – 2022. 
 
  7.UCHWAŁA Nr XI/89/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2011 roku zmieniająca uchwałę w  
     sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2011. 
 
  8.UCHWAŁA Nr XI/90/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2011 roku w sprawie uchwalenie  
     Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulęczyno na lata 2012 – 2022. 
 
  9.UCHWAŁA Nr XI/91/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2011 roku w sprawie uchwalenie  
     budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2012. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



                            
                          PROTOKÓŁ – Nr XI/2011        
      
 

                                            z obrad XI/2011 sesji Rady Gminy Sulęczyno  
                     VI kadencji, które odbyły się w dniu 29 grudnia 2011 roku  
                               w lokalu sali posiedzeń Urzędu Gminy Sulęczyno  
                                       i trwały od godziny 1004  do godziny 1255 

 
                           --------------------------------------------------------------------------------------------- 
Ad 1 
 

    Sprawy regulaminowe: 
 
a)otwarcie XI sesji Rady Gminy. 
 
    Przewodniczący Rady Gminy Sulęczyno Kazimierz GAWIN stwierdził „ otwieram obrady  
XI sesji Rady Gminy Sulęczyno ”. 
 
      Na wstępie powitał radnych Rady Gminy obecnych na obradach XI sesji VI kadencji Rady 
Gminy, sołtysów oraz gości, tj.: 
 
   1.Wójta Gminy Sulęczyno Bernarda GRUCZĘ  
   2.Zastępca Wójta, Sekretarz Gminy Sulęczyno Wiesława ULATOWSKIEGO  
   3.Skarbnika Gminy Barbarę WAWRZON 
   4.Radcę Prawnego Aleksandra SKIBICKI 
   5.Dyrektor Zespołu Szkół w Sulęczynie Anna SŁUPIKOWSKĄ  
   6.Dyrektora Szkoły Podstawowej w Podjazach Emilię DYSZER 
   7.Dyrektora Szkoły Podstawowej w Węsiorach Klaudię JERECZEK 
   8.Dyrektora Szkoły Podstawowej w Borku Kamiennym Teresę HINCA 
   9.Dyrektora Przedszkola Samorządowego w Sulęczynie Ewę KUJAWSKĄ 
 10.Członka Pomorskiej Izby Rolniczej Ryszarda POBŁOCKIEGO 
 13.Sołtysa Sołectwa Sulęczyno Bernadetę BASKE 
 14.Sołtys Sołectwa Mściszewice Maria STENCEL 
 15.SołtysA Sołectwa Podjazy Kazimierza LABUDĘ 
 16.Sołtysa Sołectwa Kistowo Antoniego THEUS  
 17.Sołtysa Sołectwa Borek Bogdana MALEK 
 18.Sołtysa Sołectwa Żakowo Stanisława ZŁOCH  
 19.Sołtysa Sołectwa Sucha Jana DOMASZK  
 20.Sołtysa Sołectwa Zdunowice Jana ZBLEWSKIEGO  
 21.Mieszkaniec wsi Sulęczyno Stanisław MROZOWICZ 
 22.Mieszkaniec wsi Sulęczyno Gerard GAWIN  
 23.Przedstawiciele mieszkańców Sołectwa Zdunowice 
 24.Przedstawicieli mediów. 
      

    Na stan 15 radnych Rady Gminy Sulęczyno udział wzięło w obradach Sulęczyno XI sesji  
VI kadencji Rady Gminy 15 radnych Rady Gminy, zgodnie z listą obecności, która stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu ( str.1 ) oraz sołtysi, dyrektorzy szkół, media, goście i przybili 
mieszkańcy gminy ( str.2 i 3 ). 
 

   Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN stwierdził, że 
sesja jest prawomocna do obradowania i podejmowania uchwał; 
 

b)przedstawienie porządku obrad XI sesji Rady Gminy i wprowadzenie ewentualnych  
    zmian. 
 



   
    Porządek obrad XI sesji VI kadencji Rady Gminy Sulęczyno, który otrzymali radni Rady Gminy 
w dniu 23 grudnia 2011 roku przedstawia się następująco: 
                                                                                                                                                                             
1.Sprawy regulaminowe: 
  
    a)otwarcie XI sesji Rady Gminy, 
    b)przedstawienie porządku obrad XI sesji Rady Gminy i wprowadzenie ewentualnych zmian, 
    c)zatwierdzenie protokołu z obrad X sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 25 listopada 2011 roku. 
  
2.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
 

3.Sprawozdanie z prac Wójta Gminy. 
 
4.Podjęcie uchwał w sprawach: 
 
    a)określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji na podatek rolny, podatek leśny  
       i podatek od nieruchomości,  
    b)zamiany gruntów położonych w Sulęczynie, 
    c)zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulęczyno na lata  
       2011 – 2022, 
    d)zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2011, 
    e)uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulęczyno na lata 2012 – 2022,  
    f)uchwalenie budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2012. 
 
5.Interpelacje i wolne wnioski. 
 
    Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN zapytał się: 
 
    czy ktoś jest za wprowadzeniem zmian do przedstawionego porządku obrad XI sesji Rady Gminy? 
 

    Wójt ani Rada Gminy nie wystąpili o wprowadzenie zmian do przedstawionego porządku obrad  
   XI sesji Rady Gminy. 
     
   W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN poddał pod  
   głosowanie przedmiotowy porządek obrad w wersji przekazanej radzie. 
  

   Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad przyjęciem porządku obrad XI sesji Rady Gminy  
   Sulęczyno. 
 

   Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

    - za przyjęciem przedstawionego porządkiem obrad XI sesji VI kadencji Rady Gminy głosowało  
      15 radnych Rady Gminy. 
   
   Rada Gminy zatwierdziła jednogłośnie przedstawiony porządek obrad XI sesji Rady Gminy  
    Sulęczyno; 
 

c)zatwierdzenie protokołu z obrad sesji Nr X/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia  
   25 listopada 2011 roku. 
 

    Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN przypomniał, że protokół z obrad sesji  
    Nr X/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 25 listopada 2011 roku były do wglądu w biurze Rady  
    Gminy oraz został wyłożony w lokalu sali posiedzeń Urzędu Gminy Sulęczyno na godzinę  
    przed  obradami XI sesji VI kadencji Rady Gminy Sulęczyno.  
 

   Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN zadał pytanie w brzmieniu: 
 

    - Czy ktoś z radnych Rady Gminy Sulęczyno ma uwagi do zamieszczonej treści w protokole   
       Nr X/2011 z obrad sesji Rady Gminy Sulęczyno, której odbyły się w dniu 25 listopada  
       2011 roku? 



    Nikt z radnych Rady Gminy nie zabrał głosu w sprawie protokołu z obrad X sesji Rady Gminy  
    Sulęczyno z dnia 25 listopada 2011 roku. 
 

    Brak dyskusji nad protokołem z obrad X/2010 sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 25 listopada  
    2011 roku. 
 
   Należy stwierdzić, że Rada Gminy nie wniosła uwag do protokołu – Nr X/2011 z obrad sesji Rady  
   Gminy Sulęczyno z dnia 25 listopada 2011 roku. 
 

   W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN poddał pod głosowa-    
   nie Radzie Gminy protokół z obrad X/2011 sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 25 listopada  
   2011 roku.  
 

  Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 
   - za zatwierdzeniem protokołów Nr X/2011 z obrad sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 
     25 listopada 2011 roku głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 

   Rada Gminy jednogłośnie zatwierdziła protokół Nr X/2011 z obrad sesji VI kadencji Rady  
   Gminy Sulęczyno z dnia 25 listopada 2011 roku. 
 

Ad 2 
 

       Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas obrad     
 X sesji VI kadencji Rady Gminy Sulęczyno w dniu 25 listopada  2011 roku.  
 
     Radni Rady Gminy otrzymali przedmiotowe sprawozdanie w komplecie materiałów za 
potwierdzeniem odbioru w dniu 23 grudnia 2011 roku celem zapoznania się. 
 

       Rada Gminy przedmiotowe sprawozdanie przyjęła bez uwag. 
 
       Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas obrad X sesji 
VI kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 25 listopada 2011 roku stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 

Ad 3 
 

   Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno za okres od dnia 25 listopada 2011 roku. 

     Sprawozdanie ustnie przedstawił Wójt Gminy Sulęczyno Bernard GRUCZA. 
 

    Wykaz umów, które zostały podpisane po dniu 25 listopada 2011 roku stanowią załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 

 Ad 4 
  
    Podjęcie uchwał w sprawach:  
 

a)określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji na podatek rolny, podatek leśny i  
    podatek od nieruchomości. 
 

     Radni Rady Gminy w komplecie materiałach za potwierdzeniem odbioru w dniu 23 grudnia 
     2011 roku otrzymali projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji 
     i deklaracji na podatek rolny, podatek leśny i podatek od nieruchomości, celem dogłębnego  
     zapoznania się z powyższymi dokumentami. 
 
      Wyjaśnień udzieliła inspektor ds. wymiaru podatków Urzędu Gminy Sulęczyno Irena BRONK  
     twierdząc, iż zmiana jest spowodowana dostosowanie druków do obowiązujących przepisów  
     prawa. Zachodzi potrzeba zmian, zgodnie z obowiązującym prawem. Jednostki muszą same  
     składać deklarację do końca stycznia. Osoby, które złożyły deklaracje nie muszą składać  
     nowych.  



 

     Brak dyskusji na powyższym zagadnieniem. 
 

     Po tych wyjaśnieniach Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał projekt    
     uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji na podatek rolny,  
     podatek leśny i podatek od nieruchomości, a następnie poddał pod głosowanie projekt  
     przedmiotowej uchwały.     
      

     Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 

    Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 
     - za podjęciem uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji na  
       podatek rolny, podatek leśny i podatek od nieruchomości głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 

     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA – Nr XI/86/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2011 roku w  
    sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji na podatek rolny,  
    podatek leśny i podatek od nieruchomości stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 

b)zamiany gruntów położonych w Sulęczynie. 
 
     Radni Rady Gminy w komplecie materiałach za potwierdzeniem odbioru w dniu 23 grudnia 
     2011 roku otrzymali projekt uchwały w sprawie zamiany gruntów położonych w Sulęczynie, 
     celem dogłębnego zapoznania się z powyższym dokumentem. 
 
      Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN stwierdził, iż radni wiedzą, jak trudno się  
     doprosić, aby dobrze były przygotowane materiały na sesję, w tym mapki. Cały czas są z tym  
     problemy. Materiały, które mają być przedmiotem obrad i trafiają do Przewodniczącego Rady  
     Gminy do podpisu dla radnych, aby były kompletne.  
 
      Wójt Gminy Bernard GRUCZA stwierdził, iż chodzi o wyrażenie zgody na zamianę części nie- 
     zabudowanej nieruchomości położonej w Sulęczynie, stanowiącej własność Gminy Sulęczyno,  
     oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 337/6 zapisanej w KW Nr GD1R/00030048/0,  
     przeznaczonej w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego pod zabudowę  
     mieszkaniową i letniskową oraz ciągi pieszo jezdne, na nieruchomość położoną w Sulęczynie,  
     stanowiącą współwłasność Pana Stanisława KNUT i Pana Eugeniusza KNUT, oznaczoną w  
     ewidencji gruntów jako działka nr 303/20, zapisaną w KW Nr 8406, stanowiącą drogę dojazdową  
     do działek budowlanych. Dotyczy to ulicy Rzemieślniczej na Osiedlu „ KRĄG ” w Sulęczynie w  
     kierunku za sklepem spożywczym pierwsza ulica – powierzchnia tej ulicy wynosi 1.600 m2. Od  
     ok. 10 lat temat tej drogi jest „ wałkowany ”. Właścicielami tej drogi są Panowie Stanisław 
     i Eugeniusz KNUT. Udało się podpisać porozumienie Pan Stanisław KNUT zgodził się na  
     zamianę działki znajdującej się na osiedlu za pocztą w kierunku Bytowa. Teren ten jest objęty  
     planem zabudowy. 
 

     Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN dodał, iż teren, o którym mowa znajduje się  
     przy ulicy Nad Jerem Słupi w Sulęczynie po prawej stronie od poczty. Jednocześnie muszę  
     wspomnieć, iż tej sprawy nie udało się załatwić przez 13 lat.   
 
     Po tych wyjaśnieniach Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał projekt  
     uchwały w sprawie zamiany gruntów położonych w Sulęczynie, a następnie poddał pod  
     głosowanie projekt przedmiotowej uchwały.     
   

    Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

     - za podjęciem uchwały w sprawie zamiany gruntów położonych w Sulęczynie głosowało  
       15 radnych Rady Gminy. 
 



     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

     UCHWAŁA – Nr XI/87/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2011 roku w  
     sprawie zamiany gruntów położonych w Sulęczynie stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 

  c)zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulęczyno na     
     lata 2011 – 2022. 
 
     Radni Rady Gminy w komplecie materiałach za potwierdzeniem odbioru w dniu 23 grudnia 
     2011 roku otrzymali projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy  
     Finansowej Gminy Sulęczyno na lata 2011 – 2022.  
 

      Skarbnik Gminy Barbara WAWRZON udzieliła wyjaśnień, dot. potrzeby zmian w Wieloletniej  
     Prognozie Finansowej Gminy Sulęczyno na lata 2011 – 2022. 
      
     Po tych wyjaśnieniach Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał projekt  
     uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulęczyno  
     na lata 2011 – 2022, a następnie poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej uchwały.     
 

    Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 

    Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

     - za podjęciem uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej  
       Gminy Sulęczyno na lata 2011 – 2022 głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 

     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

     UCHWAŁA – Nr XI/88/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2011 roku 
     zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulęczyno  
     na lata 2011 – 2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 

  d)zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2011. 
 
     Radni Rady Gminy w komplecie materiałach za potwierdzeniem odbioru w dniu 23 grudnia 
     2011 roku otrzymali projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu  
     Gminy Sulęczyno na rok 2011.  
 
     Skarbnik Gminy Barbara WAWRZON udzieliła wyjaśnień, dot. potrzeby zmian uchwały  
     zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2011.  
 

     Po tych wyjaśnieniach Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał projekt  
     uchwały zmieniająca uchwałę uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2011, a następnie  
     poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej uchwały.     
 
    Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 
     - za podjęciem uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno   
       Na rok 2011 głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 
     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

     UCHWAŁA – Nr XI/89/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2011 roku 
     zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2011 
       stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 

  e)Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulęczyno na lata 2012 – 2022.  
 

      Radni Rady Gminy w komplecie materiałach za potwierdzeniem odbioru w dniu 23 grudnia 



      2011 roku otrzymali projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  
 
      Sulęczyno na lata 2012 – 2022. 
       Wszystkie Komisje Rady Gminy wypracowały stanowiska w sprawach: 
      - Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulęczyno na lata 2012 – 2022, 
      - uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2012. 
 

      1.Radny Roman STENKA zgłosił wniosek o pozostawienie kwoty w wysokości 100.000,00 zł na  
         modernizację drogi Borek – Bielawki, a pozostałą część kwoty w wysokości 200.000,00 zł  
         przeznaczyć na budowę drogi asfaltowej z Węsior w kierunku Gapowa na rok 2012. 
       
           Skarbnik Gminy Barbara WAWRZON stwierdziłam, iż rozumiem, że chodzi o drogę Borek –  
         - Bielawki – 100.000,00 zł, a na drogę w kierunku Gapowa – 200.000,00 zł.  
 

         Tak, potwierdził radny Roman STENKA. 
  
      2.Radny Jacek DRIWA stwierdził, iż są przeznaczone środki finansowe na drogę w Węsiorach. 
 
         Skarbnik Gminy Barbara WAWRZON wyjaśniła, iż jedynie 20.000,00 zł jest przeznaczone na  
         100 m remontu drogi we wsi Węsiory, lecz nie ma przeznaczonych środków finansowych  na  
         budowę drogi asfaltowej z Węsior w kierunku Gapowa. 
 
      3.Radny Kazimierz GLINIECKI – czy na modernizację drogi Borek – Bielawki jest  
         przewidziana dotacja i co tam ma być wykonane? 
    
         Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Bernard GRUCZA – chcemy zrobić tak, jak na Bukową  
         Górę. Zamierzamy zrobić raz a dobrze. Tylko pozostałoby odśnieżanie.  
         Dobijamy się o dotację na tą drogę. 
 
         Kontynuacja wypowiedzi radnego Kazimierza GLINIECKIEGO – planuje się przez pięć lat po  
         300.000,00 zł na wykonanie drogi Borek – Bielawki.   
         Należy przygotować planu na drogę Węsiory – Gapowo, gdyż chodzi o skrócenie dojazdu, np.  
         do szpitala w Kościerzynie.    
          
         Zabrał głos Wójt Gminy Bernard GRUCZA – mówiłem to na wszystkich Komisjach Rady  
         Gminy, że podejmujemy kroki, aby zrobić plany techniczne na całą drogę, a wykonanie drogi  
         odcinkami.   
        
     4.Radny Roman STENKA – 20.000,00 zł planowane jest na plan w Węsiorach, ani złotówki nie  
        zaplanowano na Gapowo.  
 
        Wójt Gminy Bernard GRUCZA – do Mściszewic przez Podjazy 3 mln zł. Na ukończeniu  
        Skoczkowo do drogi Podjazy – Tuchlino. To są plany, lecz wszystko jest ruchome. To  
        perspektywa do końca 2014 roku. 
          Na budowę hali w Mściszewicach – 5 mln zł.  
 
     5.Radny Jacek DRIWA stwierdził, iż sołectwo Borek było całkowicie przez lata pomijane  
        i dlatego jest zapis modernizacja drogi Borek – Bielawki. Wiadomym jest, że potrzeb jest dużo.  
        Sołectwo Borek jest jednym z dziewięciu sołectw w gminie.  
        Chodzi, aby coś niecoś zainwestować w infrastrukturę drogową. Potrzebna tam ta droga jest. 
 
     6.Sołtys Sołectwa Borek Bogdan MALEK – raz na 20 lat 300.000,00 zł nie jest to wygórowane.  
 

        Wójt Gminy Bernard GRUCZA stwierdził, iż przez 20 lat sołectwo Borek nie dostało nic.  
        W samej wsi Borek powiat wykonał chodnik.  
        Nadzieję mamy uzyskać dużą dotację na kanalizację sanitarna dla Węsior, Mściszewic 
        i Kistowa. 
        Po wykonaniu kanalizacji sanitarnej i zamknięciu tych inwestycji, zamierzamy  zająć się  
        drogami, ale wcześniej wykonamy plany techniczne na drogi Węsiory w kierunku Gapowa, 
        Podjazy – Widna Góra. Taki kierunek chcielibyśmy utrzymać.  



        Część drogi Węsiory w kierunku Gapowa jest na gruntach Państwa ŁUKOWICZ. Musimy to  
 
      uregulować. Musi nastąpić regulacja w terenie i spisane porozumienie.  
      Proszę o utrzymanie środków finansowych na drogę Borek – Bielawki i nie wykreślanie tego  
      zadania. 
  
   7.Radna Zofia JERECZEK stwierdziła, iż mówimy o 1,5 mln zł w rozbiciu na pięć lat. Nie mówmy  
      o kwocie w wysokości 300.000,00 zł. Nie chodzi o 300.000,00 zł, lecz o 1,5 mln zł.  
      Prosimy o wpisanie zadania inwestycyjnego pn. budowa drogi Węsiory w kierunku Gapowa. 
       
      Skarbnik Gminy Barbara WAWRZON stwierdziła, że należy się określić: z czego zdjąć, a na co  
      przeznaczyć, gdyż innej możliwości nie ma.       
 
   8.Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN stwierdził, że w dniu 20 grudnia 2011 roku  
      wspólne posiedzenie odbyły cztery Komisje Rady Gminy na temat budżetu Gminy Sulęczyno  
      na rok 2012  oraz w dniu 21 grudnia 2011 roku odbyła posiedzenie Komisja ds. Finansów Rady  
      Gminy. 
        Może przewodniczący poszczególnych komisji przedstawią stanowiska komisji w sprawie  
      budżetu. 
 
      Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy i Komisji ds. Oświaty Rady Gminy Grzegorz  
      STEFAŃSKI stwierdził, iż: 
     -  za budżetem gminy na rok 2012 jest 3 członków Komisji Rewizyjnej Rady Gminy, 
      - za budżetem gminy na rok 2012 jest 2 członków Komisji ds. Oświaty Rady Gminy, zaś jeden  
        członek Komisji wstrzymał się od głosu. 
       
      Następnie zabrał głos Przewodniczący Komisji ds. Turystyki, Kultury i Sportu Rady Gminy  
      Krzysztof BASKE poinformował, iż 2 członków wstrzymało się od głosu, 1 członek „ za ”. 
       
      Kolejno zabrał głos Przewodniczący Komisji ds. Planu Zagospodarowania Przestrzennego,  
      Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Gminy Jacek DRIWA  
      informując, iż „ za ” jest 2 członków Komisji, zaś wstrzymał się od głosu 1 członek komisji. 
 
      Przewodniczący Komisji ds. Finansów Rady Gminy Stefan KARCZ stwierdził, że chciałbym  
      jednoznacznie podkreślić, że według wielu radnych droga Borek – Bielawki nie była  
      konsultowana z radnymi. 
      Jest zbyt duży deficyt do zaplanowanych inwestycji w kwocie 6.300.000,00 zł, tj. ponad 30 %  
      budżetu. 
      Rodzą się inwestycje bez dotacji, jako przykład: ulica Szkolna w Sulęczynie bez  
      dofinansowania z zewnątrz – 500.000,00 zł. Mogłaby ta uliczka jeszcze poczekać.  
      Musimy mieć to na uwadze, że budżet gminy jest mały. 
       
      Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN stwierdził, iż jest wniosek Pana radnego  
      Romana STENKI o pozostawienie kwoty w wysokości 100.000,00 zł na modernizację drogi  
      Borek – Bielawki, a pozostałą część kwoty w wysokości 200.000,00 zł przeznaczyć na budowę  
      drogi asfaltowej z Węsior w kierunku Gapowa na rok 2012. 
         
      Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN poddał pod głosowanie wniosek, aby  
      pozostawić zapis taki, jaki jest przedstawiony w materiałach na dzisiejszą sesję Rady Gminy, 
      czyli „ modernizacja drogi Borek – Bielawki – 300.000,00 zł ”.  
 
      Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad wnioskiem, aby pozostawić zapis taki, jaki jest  
      przedstawiony w materiałach.  
 
      Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 
      - za głosowało 7 radnych Rady Gminy, 
      - przeciwko głosowało 7 radnych Rady Gminy, 
      - wstrzymał się od głosu 1 radny Rady Gminy. 
    



      Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN poinformował, iż pozostał zapis taki, jaki jest  
      planowany w budżecie Gminy Sulęczyno na rok 2012, gdyż głos Przewodniczącego Rady  
      Gminy zadecydował o wyniku głosowania. 
       
      Na powyższym zakończono dyskusję nad punktem 4 e) porządku obrad XI sesji Rady Gminy. 
 
      Następnie Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał projekt uchwały w  
      sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulęczyno na lata 2012 – 2022. 
 
      Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 
      Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 
      - za podjęciem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulęczyno na lata  
        2012 – 2022 głosowało 8 radnych Rady Gminy, 
      - wstrzymało się od głosu 7 radnych Rady Gminy. 
 

      Rada Gminy podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

     UCHWAŁA – Nr XI/90/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2011 roku 
     w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulęczyno na lata 2012 – 2022 
       stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 

  f)uchwalenie budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2012. 
 
     Radni Rady Gminy w komplecie materiałach za potwierdzeniem odbioru w dniu 23 grudnia 
     2011 roku otrzymali projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok  
     2012 oraz uchwałę Nr 229/g281/P/IV/11 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
     w Gdańsku z dnia 09 grudnia 2011 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej  
     Gminy Sulęczyno na 2012 rok oraz możliwości sfinansowania deficytu budżetu, celem  
     dogłębnego zapoznania się.   
 
     Brak dyskusji nad budżetem Gminy Sulęczyno na rok 2012. 
       
     W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał projekt  
     uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2012.  
 

     Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 
     Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 
      - za podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2012  
        głosowało 13 radnych Rady Gminy, 
      - wstrzymało się od głosu 2 radnych Rady Gminy. 
 
      Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2012. 
 

     UCHWAŁA – Nr XI/91/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2011 roku 
     w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2012 stanowi załącznik do niniejszego  
       protokołu. 
 

Ad 5 
 

    Interpelacje i wolne wnioski. 
 
    1.Radny Zbigniew KLAWIKOWSKI zadał pytanie: 
 
       Czy w budżecie wojewódzkim zamieszczono kwotę w wysokości 1 mln zł na modernizację 
       i remont drogi wojewódzkiej we wsi Mściszewice? 
        
       Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Bernard GRUCZA twierdząc, iż zabezpieczono 1 mln zł na  



       modernizację i remont drogi wojewódzkiej. 
       Jest zapewnienie Pana Wojewódki, że wiosną będzie to zrobione.  
 

    2.Radny Krzysztof BASKE poruszył sprawę prezentacji Gminy Sulęczyno.  
       W jakim czasie ta firma będzie to realizowała? 
    
       Wójt Gminy Bernard GRUCZA – firma wykonuje to dla całego powiatu. Z naszej gminy będzie  
       uwidoczniony Jazz w Lesie, dożynki powiatowe, itd. 
         O tym fakcie na pewno wysoką Radę poinformuję i każdy z radnych prezentację otrzyma na  
       płytce.  
       
    3.Radna Rady Gminy, Prezes O/ZK-P w Sulęczynie Janina KREFTA poinformowała, iż: 
 
      a)na ubiegłej sesji Rady Gminy otrzymała 500,00 zł od Pana Stanisława MROZOWICZA na  
         rzecz zorganizowania paczek dla dzieci z rodzin, znajdującej się w trudnej sytuacji  
         finansowej. Środki te zostały wpłacone na konto Caritas bez prowizji w Banku Spółdzielczym  
         O/Sulęczyno, a następnie za te środki finansowe zakupiono artykuły spożywcze i słodycze,  
         które podzielono i przekazano rodzinom wielodzietnym z terenu gminy; 
      b)Zrzeszenie Kaszubsko - Pomorskie Oddział w Sulęczynie organizuje i zaprasza wszystkich na  
          spotkanie opłatkowe, które odbędzie się 06 stycznia 2012 roku ( tj. piątek ) o godzinie 1630  . 
            Serdecznie wszystkich zapraszamy. 
 
    4.Radny Zbigniew KLAWIKOWSKI zabrał głos w sprawie samochodu strażackiego Ochotniczej  
       Straży Pożarnej w Sulęczynie. Samochód strażacki, który ma być przekazany jednostce  
       Ochotniczej Straży Pożarnej w Mściszewicach jest za wysoki, aby zmieścił się w obecnie  
       istniejącym garażu, gdyż ten garaż jest za niski na ten samochód.  
 
       Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Bernard GRUCZA twierdząc, jeśli dojdzie do zakupu  
       nowego samochodu strażackiego dla OSP w Sulęczynie, wtedy będzie się trzeba zastanowić  
       nad garażowaniem samochodu marki Mercedes, który ma być przekazany jednostce OSP w  
       Mściszewicach. 
       Może nastąpi obniżenie posadzki w obecnym garażu, albo będzie garażowany na zewnątrz lub  
       zastosujemy inne rozwiązanie.   
        
  5.Radny Stefan KARCZ podziękował Radzie Gminy za uchwalenie budżetu Gminy Sulęczyno na  
     rok 2012.  W budżecie jest zamieszczona inwestycja m.in. budowa hali sportowej w  
     Mściszewicach, która jest potrzebna i oczekiwana przez społeczeństwo sołectwa Mściszewice.  
     Prośba skierowana do Wójta Gminy o pozyskiwanie jak największej ilości środków z zewnątrz  
     na różne inwestycje.  
     Został wykonany projekt techniczny na budowę hali sportowej w Mściszewicach, a teraz  
     czekamy na wydanie decyzji na budowę.  
     Członkowie Komisji ds. Finansów Rady Gminy na swoim posiedzeniu w dniu 21 grudnia  
     2011 roku zwrócili się do Wójta Gminy o pisemne sprawozdanie z wykonania dotychczasowej  
     inwestycji pn. Budowa Szkoły Podstawowej w Sulęczynie, która została źle wykonana i nie  
     została skończona w terminie. W związku z zaistniałą sytuacją koszt inwestycji wzrośnie o  
     2,5 mln zł. 
     Komisji ds. Finansów Rady Gminy chodzi o dogłębne wyjaśnienie tej sytuacji. Należy rozliczyć  
     te osoby, które się tego dopuściły.   
     W ostatnim okresie odbyły się wspólne posiedzenia komisji Rady Gminy. Od Pana Wójta mamy  
     informację, iż inicjatorem zwołania wspólnych Komisji RG był Pan Przewodniczący Rady  
     Gminy. Wiemy, że dużo radnych było zdziwionych, że brak było członków Komisji ds.  
     Finansów Rady Gminy.  
     Na tym posiedzeniu Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż członkom Komisji ds.  
     Finansów Rady Gminy nie pasowało, aby przyjechać na spotkanie ze wszystkimi radnymi.  
 
     Zabrał glos Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN – dotyczy terminu posiedzeń  
     Komisji z całą stanowczością i otwartością informuje, że tak nie było. Nie jestem  
     przewodniczącym żadnej z komisji rady gminy. Nikomu nic nie sugerowałem. Nie było takiej  
     sugestii z mojej strony.  



 

     Radny Stefan KARCZ stwierdził, iż „ mnie nie ”. 
 

     Kontynuacja wypowiedzi Przewodniczącego Rady Gminy Kazimierza GAWINA – miałem  
     informację, iż posiedzenie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy i Komisji ds. Oświaty Rady Gminy  
     odbędzie się wspólnie w dniu 20 grudnia 2011 roku o godz.1300 . Przewodniczącym tych dwóch  
     komisji jest Pan Grzegorz STEFAŃSKI. Przewodniczący Komisji ds. Turystyki, Kultury i Sportu  
     Rady Gminy Krzysztof BASKE porozumiał się z Przewodniczącym Grzegorzem STEFAŃSKIM  
     i wspólnie ustalili, aby dołączyć tą komisję do wspólnego posiedzenia, gdyż miał być omawiany  
     budżet Gminy Sulęczyno na rok 2012.  
     Tego samego dnia o godzinie 1100 miało się odbyć posiedzenie Komisji ds. Planu Zagospodaro-  
     wania Przestrzennego, Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Gminy,  
     której przewodniczy radny Jacek DRIWA.  
     Wiedząc o tym zadzwoniłem do Pana Przewodniczącego Jacka DRIWY z pytaniem, czy jest  
     możliwe, aby ta komisja odbyła się o godz.1300 .  Po przemyśleniu Pan Jacek DRIWA udzielił  
     odpowiedzi, że tak.  
     Stało się to tak, dlatego, że te komisje miały zaplanowane posiedzenia w tym samym dniu,  
     chodziło tylko o zmianę godziny posiedzenia. 
     Od inspektora ds. obronnych oraz obsługi Rady Gminy Jolanty BRONK dowiedziałem się, że  
     Komisja ds. Finansów Rady Gminy zaplanowała swoje posiedzenie na dzień 21 grudnia  
     2011 roku, tj. środa. 
     Dlatego wypowiedziałem się, że widocznie radnym Komisji ds. Finansów Rady Gminy nie  
     pasuje we wtorek. Komisja ds. Finansów Rady Gminy zbiera się w środę.  
     Na samym wstępie posiedzenia wspólnych komisji oświadczyłem, że ja nie ustaliłem terminu  
     posiedzeń, tylko poprosiłem Pana Jacka DRIWA o przesunięcie godziny posiedzenia.  
     Przewodniczący Komisji Rady Gminy zgodzili się na wyjazd do szkoły w budowie i na wspólne  
     posiedzenie.  
    
     Wójt Gminy Bernard GRUCZA poinformował, iż pisemne sprawozdanie z wykonania   
     inwestycji pn. Budowa Szkoły Podstawowej w Sulęczynie przedstawię na następnej sesji Rady  
     Gminy, a nie na dzisiejszych obradach sesji.  
 
  6.Komendant Gminny OSP Sulęczyno Andrzej RODA stwierdził Panie Przewodniczący, Panie  
     Wójcie, Wysoka Rado! Dziękuję za poparcie wniosku o środki finansowe w wysokości  
     350.000,00 zł na zakup samochodu dla jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Sulęczynie.  
     Mamy na terenie gminy trzy jednostki OSP. Dotacja nie może być na jednostki OSP w  
     Mściszewicach i w Kistowie. Jednostka OSP Sulęczyno jest w ogólnym systemie ratownictwa.  
     Jednostka OSP Sulęczyno może dostać dotację na zakup samochodu specjalistycznego, bez   
     przeznaczonych środków finansowych w budżecie gminy nie byłoby to możliwe. 
     W 2012 roku Marszałek Sejmiku Województwa Pomorskiego ma otrzymać 7 samochodów  
     specjalistycznych. Jesteśmy na tej liście na 3 miejscu. Mamy zapewnienie na kwotę w wysokości  
     350.000,00 zł.  
     Jest okazja, aby po zakupie nowego samochodu specjalistycznego samochód marki Mercedes,  
     rocznik 1973 został przekazany jednostce OSP w Mściszewicach. 
     Jednostka OSP w Kistowie posiada samochód, rocznik 1963.  
     W budżecie Gminy nie ma zaplanowanych środków w wysokości 150.000,00 zł na rozbudowę  
     remizy OSP w Mściszewicach.  
     Na obiekcie remizy OSP w Mściszewicach trzy lata temu wymieniliśmy dach, a dwa lata temu  
     okna.  
     W tej chwili posiadamy dokumentację i kosztorys na budowę kotłowni i rozbudowę garażu w  
     Mściszewicach.  
     W Sulęczynie pobudowaliśmy garaż o powierzchni 14,5 m x 5,5 m. Wartość tego garażu wynosi  
     130.000,00 zł.   
     Chcielibyśmy, żeby Rada Gminy w 2012 roku przeznaczyła środki finansowe na budowę  
     kotłowni na ekogroszek i rozbudowę garażu w Mściszewicach.   
     Jednostki OSP Gminy nie pobierają ekwiwalentu. Przeznaczamy te środki finansowe na  
     budowy, rozbudowy swoich obiektów.   
     Nie ma takiej możliwości, aby strażacy „ naciągali ” godziny, gdyż robi się zestawienia,  



     sprawozdania, które są zatwierdzane przez Komendanta Powiatowego Straży Pożarnej w  
     Kartuzach.   
     W 90 % jednostki przeznaczają ekwiwalent na zakup sprzętu i rozbudowę obiektów. 
     W 2012 roku należy dobudować garaż w Mściszewicach. Jest dokumentacja.  
     W imieniu strażaków chciałbym życzyć wszystkiego najlepszego w 2012 roku, żeby wszyscy  
     mówili tylko o dobrych rzeczach.    
 

     Sołtys Sołectwa Borek Bogdan MALEK stwierdziła, iż Pan Komendant Gminny OSP Andrzej  
     RODA mówił o wykonaniu garażu w Sulęczynie ( 14,5 m x 5,5 m ), ja za połowę tej kwoty  
     wykonałbym ten garaż.  
 
  7.Mieszkaniec sołectwa Mściszewice Jerzy ZAWORSKI stwierdził, iż dzisiaj jestem bardzo  
     zdziwiony, gdyż były Wójt Gminy mówił o 12 mln zł. Wtedy wszyscy bili brawo. 
     Pytanie: 
     Gdzie te 12 mln zł zostało?  
 

  8.Członek Izby Rolniczej Brunon DĄBROWSKI – Życzę, aby w 2012 roku wszystkim zdrowie  
     dopisało.  
     O budowę chodników w Mściszewicach trwa batalia od 20 lat z Zarządem Dróg Wojewódzkich. 
     Może nareszcie się doczekamy realizacji tego zadania.  
     Życzę wszystkiego najlepszego na nadchodzący rok.  
 
  9.Sołtys Sołectwa Kistowo Antoni THEUS stwierdził, iż problemem jest, że starsze osoby będą  
     musiały osobiście chodzić do lekarza po recepty na lekarstwa, które muszą sukcesywnie   
     zażywać. Będzie to bardzo wielkim obciążeniem fizycznym dla starszych osób.  
 
10.Radny Jan KROPIDŁOWSKI stwierdził, iż samochód specjalistyczny mercedes, który ma trafić  
     do OSP w Mściszewicach powinien być przekazany Ochotniczej Straży Pożarnej w Kistowie,  
     który będzie odpowiednio tam garażowany.  
     Wysokość samochodu pasuje do istniejącego u nas garażu. 
 
11.Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN podziękował Wójtowi, Skarbnik Gminy za  
     wkład w konstrukcję budżetu Gminy. Radzie za wypracowanie swoich stanowisk i zrozumie-  
 

     nie. Dobrze, że się wszystko szczęśliwie zakończyło. Nigdy, tak nie było, żeby wszyscy byli  
     zadowoleni.   
    
     Na powyższym zakończono punkt 5 porządku obrad sesji Rady Gminy. 
 

     Po wyczerpaniu całego porządku obrad XI sesji VI kadencji Rady Gminy Sulęczyno     
     Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN podziękował wszystkim za obecność i owocne  
     obrady oraz stwierdził „zamykam obrady XI sesji VI kadencji Rady Gminy Sulęczyno ”. 
 
    Następnie Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN w związku z zakończeniem  
     2011 roku zaprosił wspólnie z Wójtem Gminy wszystkich obecnych na obradach sesji na obiad  
     do restauracji „ Morenka ” w Sulęczynie.  
 
 
PROTOKOŁOWAŁA: 
       
Jolanta BRONK  
Inspektor ds. obronnych oraz obsługi  
Rady Gminy i jej organów 
 

 
 
 
 


